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The whole EU-Roots project was a great experience. I liked it very much. We met a lot of awesome 
people from other countries. Also the teachers were great (especially ours). I had a really amazing 
time when we were in Geldrop. And what about the programme? We did almost everything... from 
singing to crafting. We also made some presentations in groups and we even played sports. What a 
fun! On the last day we went to Amsterdam and I must say it was really different from any other 
capitals that I have seen. If I should describe this trip in just a  few words to others, I would say   
„ It was a life time experience“. 
…............................................................................................................................................................
Rád bych napsal pár vět o projektu EU-ROOTS nebo spíše o Holandsku, ve kterém se tato 
konference konala. Po příletu do zmiňovaného státu jsem byl překvapen jeho čistotou a jednotou 
architektury. Téměř vše mělo svůj řád, ale ten neničil malebnost umění a obyvatelstva. Moje 
hostitelská rodina byla naprosto úžasná, včetně mojí hostitelky-studentky Sejony. Díky ní jsem si 
mohl Holandsko opravdu užít a také kvůli ostatním studentům byla tato konference tak skvělá. 
Opravdu rád bych se kouknul znovu do Holandska, abych mohl potkat přátele, které jsme během 
pobytu poznali. Rád vzpomínám na časy prožité s Holanďany, ostatními studenty a také 
samozřejmě s učitely. 

I would like to write down a few sentences about the project EU-ROOTS or rather about the 
Netherlands, where the conference took place. I was suprised by its cleanliness and architecture. 
Almost everything had it's own order, but it doesn't mean that it ruined artistry and specialty of 
Dutch people. My host family was completely wonderful. Thanks to my host student Sejona, I 
could really enjoy the event and also because of the other students the conference was so great. I 
would really like to visit the Netherlands again and meet my friends I met during our visit. I love to 
think about the times spen with Dutch, Norwegian, Belgian, German, Italian and Irish students and 
teachers too. 
Jindřich Vrba
…............................................................................................................................................................

Letem do hlavního města Nizozemska, Amsterdamu pro mě začal výlet, na který budu už vždy moc 
ráda vzpomínat.  I když jsem se bála, že nebudu rozumět své studentce, nakonec vše dobře dopadlo 
a i když s chybami, tak jsem se vždy domluvila a musím říct, že to byla skvělá motivace k 
angličtině a přesvědčení, jak moc je důležitá v mém životě. Bylo skvělé poznat tuto zemi, jak 
vypadá, co lidé jedí, jak se k sobě chovají, jejich zvyky a povahy a jejich každodenní  život, který 
jsem si mohla vyzkoušet. Ráno jet do školy na kole, kterou provázely oblíbené písničky mé skvělé 
nizozemské hostitelky,  strávit příjemný den se studenty z ostatních zemí a poté sníst oběd. Zde se 
chci zastavit, jelikož to byl pro mě neuvěřitelný nezvyk. Nizozemští studenti neobědvají v mém 
pravém slova smyslu. Oni totiž mají sendvič, což je pro mě svačina. Ale musím říct, ta jejich 
svačina! Lepší sýr jsem nejedla.
Vše rychle uteklo a přišel poslední večer pobytu. Skvěle jsme se bavili, tančili a opět, to jídlo! Na 
všechny studenty z konference budu ráda vzpomínat a budu doufat, že budu mít tu možnost, znovu 
se někdy podívat do Holandska a navštívit mé hostitelky - studentky Kelly, u které jsem mohla dny 
strávit a díky ní si je nadmíru užít!

The trip started with the flight to the capital city of the Netherlands, Amsterodam. I will always 
have very special memories to it. Even though I was afraid that I would not understand my  host 
student Kelly, everything was fortunately fine. Despite my grammar mistakes  I always agreed on 
everything I needed. I must say it was a great motivation for learning English and I also  realized 
how important English is for my future life. It was great to get to know this country, what it looks 
like, what they eat , how they treat each other , their habits, nature and their daily programme that I 



could experience. Each morning, while riding a bike to school, we listened to favourites songs  of 
my great Dutch hostess. At school we spent an enjoyable morning with pleasant Dutch students and 
others from various EU-Roots countries. At noon we had lunch. At that point Iď like to stop , 
because it was extraordinary for me . Dutch students don´t have lunch in the right meaning because 
they have only a sandwich, that´s like snack for me . But I have to say that their brunch is great! 
The best cheese I've ever eaten!
But what I will most remember is the last night of the stay . We had a glorious chat, everyone 
danced and there was a plenty of delicious food. I will remember all students from the conference, 
and I hope that I will have the opportunity to visit this amazing country again and Kelly who 
provided me with incredible experiences and days, which I extremely enjoy. Thank you!
Iva Lišková
…...........................................................................................................................................................

Tato zahraniční cesta byla jedna z nejlepších, na kterých jsem kdy byla. Je skvělé si procvičit 
angličtinu a další jazyky v prostředí, kde i tací, kteří nemají jindy odvahu, nemají v této situaci 
vlastně jinou možnost. Ale zcela upřímně si myslím, že nejlepší na tom je poznání nových lidí, 
kultury, prostředí a zvyků. Vím jistě, že s některými jsme si vytvořili takové pouto, že naše "Bye 
bye" bylo vlastně spíše "See you soon". A lidi v našem životě jsou přeci také to na čem doopravdy 
záleží.
Jsem velice ráda, že máme vůbec takovou možnost a že jsem měla to štěstí být vylosována. Škoda 
jen, že pro mnohé z nás se tato možnost neuskutečnila.

This trip was one of the best which I've ever experienced. It's great to practice English and other 
languages in the environment where also those who do not have the courage to speak, in this 
situation have no other choice. But actually I think the best thing is to meet new
people, culture, environment and habits. I'm sure we have also created such bonds with some of the 
EU-Roots students, that our "Bye bye" was actually "See you soon". And the people in our lives is 
also what really matters.
I am very glad that we have this opportunity and that I was lucky enough to be chosen to travel and 
participate in the conference in Strabrecht College. 
Tereza Krákorová 
…..........................................................................................................................................................
Konference v Nizozemsku byla naprosto úžasná. Oproti první konferenci (podzim 2013, Dobříš)pro
mě bylo snazší mluvení - zatímco na první jsem se teprve musela rozmluvit, zde mi to přišlo už 
téměř přirozené, konference tedy určitě zlepšila mou angličtinu. Mimo to jsem se mohla podívat do 
Nizozemska, kde jsem nikdy předtím nebyla. Dle mého názoru je to nádherná země a pozitivní je i 
to, že poměrně hodně lidí mluví dobře anglicky, domluva byla jednoduchá. Výborné to však bylo 
hlavně kvůli mezinárodním studentům, kteří se akce zúčastnili. Náš pobyt by určitě nebyl tak 
skvělý, kdyby nebylo Femke, Sejony a hlavně Jessie, u které jsem byla ubytována. Protože jsem je 
znala už z podzimní konference, bylo mnohem jednodušší se s nimi bavit a bylo pořád se čemu 
smát. Jsem moc ráda, že jsem je mohla znovu potkat a určitě se někdy uvidíme!

The conference in the Netherlands was totally great. Unlike the first conference (autumn 2013, 
Dobříš), where I had to get used to speaking English, this time it was almost natural for me. 
Therefore it has certainly enhanced my spoken language. Apart from that, I had the opportunity to 
visit the Netherlands, where I had never been before. In my opinion, it is a beautiful country, and a 
good thing is also that quite a lot of people can speak English well. Finally, the trip was amazing 
because of the international students who were there. It wouldn't have been so great if it weren't for 
Femke, Sejona and my sweet host, Jessie. As I have known them since the autumn conference, it 
was easy for us to talk and we always had something to laugh about. I am really glad that I was able
to meet them again and we will certainly see each other in the future.
Gabriela Suchopárová


